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Jegyzőkönyv 

 Készült: A Csévharaszt Községi Önkormányzat Dísztermében 2014. február 4-én megtartott 

képviselő-testületi ülésről, hangfelvételről. 

Jelen vannak: Mocsáry Balázs polgármester, Bárányné Billinger Erzsébet jegyző, Cseszlai Sándor 

alpolgármester, Tóthné Rakusz Julianna képviselő, Manulek József képviselő, Naszvadi Sándorné 

képviselő, Fodor Imre képviselő, Kovács György képviselő. 

Mocsáry Balázs polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés szabályszerűen 

került összehívásra, határozatképes, mivel a megválasztott 7 képviselőből jelen van 7 fő. 

Manulek József képviselő módosító indítványként javasolja felvenni a helyi természetvédelmi terület 

kibővítése. Helyszíne Csévharasztról Monor felé vezető út melletti területek, helyi rendezési terven 

szereplő területeket szeretnék kibővíteni. Ezt a kérést támogatja  a rövid idő alatt összegyűjtött 331 db 

támogató aláírás is. 

Mocsáry Balázs polgármester elmondja, hogy ezzel a kérdéssel a település rendezési tervvel 

összefüggésben lesz külön ülés. Az ülés egy hónapon belül kerül összehívásra. Már van egy 

munkaanyag, amit a főépítész, műszaki előadó, egy közlekedési  szakértő, a jegyző átbeszélik. Majd a 

partnerszervezetekkel akikkel együttműködési megállapodást kötöttek szintén sor kerül egy 

megbeszélésre és azt követően kerül a testület elé. Beterjesztésre fog kerülni azaz anyag amit 

megkaptak 2 héttel ezelőtt  - sok -sok aláírással-, hogy természetvédelmi területet szeretnének 

kialakítani. Ezzel most azért sem tudnak foglalkozni, mert a főépítésznek is át kell néznie, hogy ebben 

a kérdésben az önkormányzatnak milyen hatáskörei vannak.  

Halgas József helyi lakos elmondja, hogy azt szeretnék, ha a főépítész ezekkel a kiegészítésekkel 

együtt lássa a tervet. Az egyeztető tárgyaláson szeretne részt venni, kéri, hogy ennek idejéről 

tájékoztassák.   

Mocsáry Balázs polgármester szavazásra teszi fel a módosító indítványt. 

A képviselő-testület 1 igen és 6 nem szavazattal a módosító indítványt nem szavazta meg. 

Napirendi pontok: 

1. Rendeletalkotás a 2013. évi költségvetésről 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

2. Felső-Homokhátság Vidékfejlesztési Egyesületben való tagság 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

3. Egyebek 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Jegyzőkönyv hitelesítő: Kovács György és Fodor Imre képviselő. 

A kiküldött napirendi pontokat a képviselők 6 igen szavazatta és 1 tartózkodással elfogadták. 

 

1.Napirendi pont tárgyalás: Rendeletalkotás a 2013. évi költségvetésről 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 
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Mocsáry Balázs polgármester elmondja, hogy a 2014. évi önkormányzati  költségvetést most nem 

tudja a testület elfogadni, mivel a közös önkormányzati hivatal költségvetése nem került elfogadásra. 

Javasolja, hogy a költségvetésnek egyes részeit azért vitassák most meg. A pénzügyi bizottság 

megtárgyalta az előterjesztést és felkéri a bizottság elnökét, hogy tájékoztassa a képviselőket a 

bizottság döntéséről. 

Naszvadi Sándorné pü.biz.elnöke elmondja, hogy a bizottság átbeszélte a 2014. évi költségvetési 

tervezetet.. Kevés módosítási javaslat hangzott el. A civil szervezetek támogatásánál módosító 

indítványként hangzott el, hogy 500 e Ft-tal csökkentség a támogatásukra tervezett összeget és azt az 

összeget tegyék át a községi rendezvényekhez, olyan célra, ami a lakosság nagy részét megmozgatná, 

(szépkorúak köszöntése, előadó művész meghívása…) Másik módosító javaslat volt a temető 

fenntartásához + 50 e Ft-ot kerüljön egy kicsi asztal és terítő vásárlására. Figyelni kell a pályázati 

kiírásokat és ha lehetőség van pályázni kell egy autóra, mivel a jelenlegi hivatali autó már igen csak 

öreg, sokat kell rá költeni. A pénzügyi bizottság javaslatot tett egy laptop vásárlására Farkas Jánosné 

gazdálkodási főelőadó részére, ezzel is a munkáját szeretnék megkönnyíteni.  

Fodor Imre képviselő: Szintén javaslatként hangzott el, hogy a Kossuth Lajos utcában a járda építését 

el kellene kezdeni és folyamatosan lehetne a községben ezt a problémát is megoldani. 

Manulek József képviselő: Az autóvásárlással nagyon körültekintően kell eljárni, ha egy vegyes 

használatú kisteherautót vagy egy buszt vennénk, akkor jól meg kell nézni, hogy mire lehet az áfát 

visszaigényelni. A busz ebből a szempontból nem jó. 

Mocsáry Balázs polgármester felhívja a képviselők figyelmét, hogy 10 millió forint általános tartalék 

van betervezve, tehát önerőből most autót nem tud venni az önkormányzat. Természetesen, ha lesz 

pályázati lehetőség, azt kihasználják.  

Kovács György képviselő: A Petőfi S. utcában rendszeresek a gyorshajtások és nincs járda sem, 

mindenki az úton tud csak közlekedni. Egyenes útról van szó, jó útburkolattal ellátva ezért 

forgalomlassító eszközöket kellene kihelyezni. Nem nagy költséggel ki lehetne alakítani 

sebességcsökkentő utcaköveket, bordákat. Itt nem a drasztikus beton „fekvő rendőrre” gondol. Van 

egy kivitelező cég, aki minden műszaki előírásoknak megfelelően az adott útszakaszra engedélyezett 

sebességgel folyamatos haladást biztosít és ezt betartva nem tesz kárt a gépkocsikban. Nagyon kell 

ezzel a gondolattal foglalkozni, meg kell előzni a bajt. 

Mocsáry Balázs polgármester javasolja, hogy adja meg a jegyző asszonynak a cég elérhetőségét, és 

kérnek képeket ezekről az eszközökről. Felveszik a kapcsolatot a szakhatóságokkal és a Volán 

társasággal és tartanak egy bejárást. 

Kovács György képviselő: A temetővel kapcsolatban felmerült a kamera rendszer kiépítése. Egy olyan 

kamera rendszert kellene kiépíteni, aminek van egy központja. A  későbbiekben  a köztereket, utak 

egy részét illetve azokat a területeket, ahol tudjuk, hogy „összejövetelek” vannak, szintén rá lehetne 

kötni. 

Mocsáry Balázs polgármester: Lehetőség lesz a bővítésre, mert amire most árajánlat lett kérve az 4 db 

kamerából áll, ami éjjel-nappali képeket készít. Majd meglátjuk, hogy mekkora a hatótávolsága, mert 

30 métert kell neki tudnia, az adatokat rögzíti, amit illetékes személy nézhet meg.  

Cseszlai Sándor alpolgármester: Mindenféleképpen egy olyan rendszert kell kiépíteni, ami bővíthető 

lenne. Erre a célra a betervezett 130 e Ft-ot kevésnek tartja, ezt az összeget meg kellene duplázni. A 
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„fekvő rendőr „ elől a Volán elzárkózik, de lehet, hogy ezek az új forgalom lassítók már nem olyan 

drasztikusak és újból lehetne tárgyalni velük. 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: Járdaszigetet is ki lehetne építeni, hiszen a Petőfi utca elég széles, 

azt a Volán sem kifogásolná. Költséggel jár mindegyik megoldás. A buszmegállóknál esőzések idején 

hatalmas tócsák alakulnak ki. A víz elvezetést valahogy meg kellene oldani.  

Cseszlai Sándor alpolgármester: Az úttest mellett sok helyen már nincs föld, olyan mértékben 

legyalulták, hogy töredezik az útszéle.  

Mocsáry Balázs polgármester: Az útnak a felújításával párhuzamosan kellene a vízelvezetést 

megoldani.  

Manulek József képviselő: Miért mínusz 10 millió forinttal került tervezésre a költségvetés? Ha van 

pénzmaradvány azt próbáljuk felhasználni. A bevételnél 301.064 e Ft, a kiadás pedig 311.064 e Ft, ott 

van a mínusz 10 millió. 

Mocsáry Balázs polgármester: Az észrevétel nem jó, mivel az nem mínusz 10 millió, az egy gondolat 

jel az első bekezdés után. A költségvetési jogszabály szerint kerül minden évben megfogalmazásra a 

rendelet. Azt jelenti, hogy közel 10 millió forint lesz a szabad pénzmaradvány 2013-ról áthúzódóan. 

Ez a 10 millió is be van tervezve a bevételnél és a kiadásnál is.  

Utcanév táblák 

Mocsáry Balázs polgármester: Az írásban kiküldött minták a vasadi utcanév táblák, ezek közül ki 

lehetne választani a megfelelőt.  Ezeknek a tábláknak darabja 1800Ft. 

A képviselő-testület a az 1. számú mellékletben kiküldött táblát javasolja.  

Üdvözlő tábla 

Mocsáry Balázs polgármester: A készítő 2-3 variációt is küldött. Természetesen a rovásírás is rajta 

lesz, ami most nem látszik a kiküldött képeken. Javasolja, hogy tegola legyen rajta, csak el kell 

dönteni, hogy milyen anyagból.  

(Manulek József képviselő 19, 15 órakor az ülést elhagyta.) 

A képviselők az 1. számú motívumot javaolják zsindely fedéssel. 

Mocsáry Balázs polgármester lezárja az első napirendi pontot azzal, hogy a költségvetés újbóli 

tárgyalására kb. 2 hét múlva egy rendkívüli képviselő-testületi ülés keretében kerül sor.  

 

 

2. napirendi pont tárgyalása:  Felső-Homokhátság Vidékfejlesztési Egyesületben való tagság 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A vidékfejlesztési programkeretében eddig a Felső- Homokhátság 

Vidékfejlesztési Egyesülethez tartozott Csévharaszt. Jól működött a kapcsolat és mivel nincs is 

nagyon más lehetőség javasolja, hogy továbbra is ehhez az egyesülethez tartozzon a település. 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 
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Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének  

1/2014.(II.04.) számú határozata: 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

részt kíván venni a Felső-Homokhátság Vidékfejlesztési 

Egyesület 2014-2020. közötti programozási időszakra vonatkozó 

vidékfejlesztési feladataiban, illetve a Helyi Fejlesztési Stratégia 

(HFS) elkészítésében, valamint a HFS tervezési területének 

előzetes elismerésében. 

Felhatalmazza a polgármestert ezen tartalmú nyilatkozat 

megtételére. 

Határidő: 8 nap 

Felelős: polgármester  

 

 

3. napirendi pont tárgyalása: Egyebek 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Kovács György képviselő tájékoztatja a képviselőket, hogy a kuratórium az új tagokkal összeült. 

Sajnos nem egészen tisztázott a tényállás. Az ügyvéd úr azt mondta, hogy 1 vagy 2 hete kapta meg az 

anyagot.  

 

Mocsáry Balázs polgármester: Az ügyvéd úr megkapta az anyagot a képviselő-testületi döntéssel. 

Majd kéthét múlva hiánypótlást kért, azt teljesítették. Később telefonon érdeklődött tőle, hogy hogyan 

áll az ügy, ekkor közölte, hogy még kellenek nyilatkozatok. A nyilatkozatokat kiküldtük, aláírás után 

Fodor képviselő személyesen vitte be az ügyvéd úrnak. 

 

Kovács György képviselő: Gyakorlatilag senki nem tudat megmondani, hogy mi a tényállás, tehát, 

hogy egy régi alapítvány új kuratóriuma, vezetősége lesz bejegyezve, vagy az egész alapítvány lesz 

újra jegyezve. Azt sem tudta senki megmondani, hogy mik az alapítvány lehetőségei, milyen 

pályázaton vehet részt. Az kérte a tagság, hogy az ügyvéd úr eljönne egy alkalommal és egy 

tájékoztatót tartana a kuratórium részére.  

 

Mocsáry Balázs polgármester: Nem biztos, hogy kell az ügyvéd úr. Az kell, hogy a bejegyzés 

megtörténjen, csak a kuratóriumi tagok változnak a célok nem. Javasolja, hogy addig is az elnök vagy 

valaki megbízott személy figyelje a pályázati lehetőségeket. Azt meg lehet beszélni, hogy a 

továbbtanulók hova adják be az igényüket. ahhoz, hogy addig is tudjon működni az alapítvány, 200 e 

Ft-ot átutal az önkormányzat. 

 

Cseszlai Sándor alpolgármester: Van olyan pályázat író, aki tud segíteni sikerdíj ellenében, előre nem 

kell fizetni. 

 

Fodor Imre képviselő: Március 15-i ünnepséggel kapcsolatban nem tudtak megegyezni az időpontban, 

hogy mikor kerüljön megtartásra. Az iskola március 14-én 14 órakor tartja, a bizottság inkább a napján 

15-én szeretné tartani. 
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Kovács György képviselő: Csak egy rendezvény kerüljön megtartásra az ifjúság bevonásával, hiszen 

egyre kevesebb az a rendezvény ami a gyerekek bevonásával történik. 

 

Naszvadi Sándorné képviselő: javasolja, hogy ne 14 órakor kezdődjön, hanem egy későbbi időpontba, 

mivel a szülők dolgoznak.  

 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: Kell az igazgató úrral beszélni, hogy 16 órakor kerüljön 

megtartásra az ünnepség. Ha a napján tartjuk sem jelennek meg többen az ünnepségen. 

 

Fodor Imre képviselő tájékoztatásként elmondja, hogy a közművelődési és ügyrendi bizottsági ülésen 

Manulek képviselő úr felvetette, hogy a Dózsa György 500. évfordulóját és az I. világháború 

kitörésének 100. évfordulóját és a Trianoni megemlékezést egy nagyobb ünnepséggel. 

 

Mocsáry Balázs polgármester javasolja, hogy meg kell bízni ennek a szervezésével a 

művelődésszervezőnket. 

 

Kovács György képviselő: A költségvetésben látta, hogy van betervezve telekértékesítés, hol van ez a 

telek? Az óvoda mögött fakitermelés mikorra van tervezve? 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A focipályánál a 3 telek egyike, de csak azért került betervezésre, hogy 

tudjunk mihez nyúlni, ha szükséges, ha jó ajánlat érkezik rá. Felmerült az közösségi háznak is kell 

terület. A Csillagsaroknál is van egy telek.  A fakitermeléssel kapcsolatban elmondja, hogy ebben az 

évben tavasszal végzik el az óvoda mögötti erdőrészlet illetve a mellette lévő erdőnek a gyérítése. Az 

ebből származó bevétel és kiadás betervezésre került. A Pusztatemplomnál is lesz egy 35-40 db fa, ami 

kivágásra kerül, mert vagy ferde, vagy száraz. Helyébe ugyanannyi fa kerül kiültetésre. Ami ott 

kivágásra kerül kb.20-30 m3 fa, szétosztásra kerülne a rászorulók között egy minimális összegért. 

 

 

A képviselőknek több közérdekű kérdése nem volt, az ülés a továbbiakban zárt ülésként folytatódott. 

 

 

k.m.f. 

 

Mocsáry Balázs        Bárányné Billinger Erzsébet 

polgármester         jegyző 

 

 

 

Hitelesítők: 

 

 

Fodor Imre         Kovács György 

     képviselők 

 

 

 

 

 


